
 

Zápis z jednání komise tělovýchovy a spotu konaného dne 

7.4.2025 od 17:00 hodin 

malá zasedací místnost radnice, náměstí Svobody 1, Žatec 

 

Přítomni: Ing.Dušan Volráb (předseda komise), Mgr. Jiří Karas, Jiří Markup, Mgr. Jan Bajbora, Ing. Josef 

Popelka, Patrik Koutník, Mgr. František Sajdl a Ing. Renata Sedláková (tajemnice komise) 

Omluveni: Radek Záhrobský, Ing. Radim Laibl 

Nepřítomni: 0 

 Čas zahájení: 17:00 hod. 

 

Program jednání: 

- Strategie financování sportu  
- Den sportu 
- Docházka na jednání komise 
- SK Nohejbal Žatec – žádost o dotaci 

 

  

Představení sportovního benchmarkingu v radě města – Strategie financování sportu 

Dne 24. 2. představil předseda Komise tělovýchovy a sportu radě města nezávislou srovnávací studii 

zaměřenou na podíl výdajů na sport ve 14 srovnatelně velkých městech v České republice. 

 

Studie přinesla následující hlavní závěry: 

Žatec má přibližně o 30 % méně registrovaných sportovců a trenérů oproti republikovému průměru. 

Počet aktivně sportujících dětí v posledních letech dále klesá. 

Podíl výdajů na sport z rozpočtu města činí zhruba 3,5 % - průměr měst podobné velikosti je 5,5 %. 

 

Pozitivně byla hodnocena sportovní infrastruktura města (s výjimkou sportovní haly) a pomoc klubům s 

úhradou energií sportovišť. Naopak podpora samotné činnosti sportovních klubů je v Žatci výrazně nižší – 

je třikrát menší než ve srovnatelných městech. Tento nedostatek se negativně projevuje především v 

nedostatku trenérů. Komise tělovýchovy a sportu doporučuje navýšit rozpočet určený na podporu 

sportovních organizací pro rok 2026 o částku mezi 300 000 Kč a 500 000 Kč. Důvodem pro navýšení je 

mimo jiné očekávaná úspora ve financování provozu bazénu při Obchodní akademii, která činí minimálně 

500 000 Kč ročně. Jednání o úpravě rozpočtu bylo iniciováno Komisí tělovýchovy a sportu, konkrétně Ing. 

Volrábem, který se účastnil jednání na Krajském úřadu Ústeckého kraje. 

 

 

 



Návrh usnesení: 

 

Komise tělovýchovy a sportu doporučuje radě města navýšit rozpočet pro sportovní organizace o částku 

mezi 300 000 Kč a 500 000 Kč ročně. 

HLASOVÁNÍ: PRO: 7, PROTI: 0, ZDRŽEL SE: 0  

  

Den sportu 

V minulosti jsme pořádali Den sportu v rámci Olympiády mateřských škol, kde jsme představovali nabídku 

sportovních aktivit v Žatci. Akce však neměla očekávaný úspěch, a to především kvůli nevhodně zvolené 

cílové skupině – děti předškolního věku byly na většinu sportovních aktivit příliš malé. 

Na základě této zkušenosti jsme se rozhodli změnit koncept akce. Nově plánujeme uspořádat Den sportu 

formou dne otevřených dveří sportovišť. Jednotlivé sportovní spolky v Žatci otevřou svá sportoviště 

veřejnosti a představí svou činnost přímo ve svém přirozeném prostředí. Cílem akce je umožnit veřejnosti 

aktivně si vyzkoušet různé sporty, poznat trenéry, prostředí a fungování jednotlivých spolků. Chceme tím 

usnadnit dětem i dospělým výběr vhodné sportovní aktivity a zároveň podpořit nábor nových členů do 

sportovních oddílů. Akce je určena široké veřejnosti – dětem, mládeži i dospělým. Zvláštní pozornost bude 

věnována rodičům, kteří hledají vhodné volnočasové aktivity pro své děti. V následujících týdnech bude 

připraven seznam zapojených sportovních spolků, včetně jejich míst konání. Dále bude sestaven 

harmonogram a vytvořena mapa sportovišť. Pro propagaci akce plánujeme využít webové stránky města, 

sociální sítě, plakáty a spolupráci se školami. 

 

Docházka na jednání komise  

Na základě Jednacího řádu komisí města Žatce zaniká členství v komisi v případě, že člen dosáhne více než 

50 % absence na jednáních v průběhu kalendářního roku. Při kontrole docházky bylo zjištěno, že pan 

Koutník měl nízkou účast na jednáních komise. Důvodem jeho absence byly především rodinné důvody, 

které dočasně omezily jeho možnost aktivní účasti. Díky své aktivní sportovní činnosti a bohatým 

zkušenostem s organizací řady sportovních akcí přináší do práce komise cenné praktické poznatky, nové 

nápady a reálný pohled na potřeby sportovní komunity. Jeho zapojení přispívá k lepšímu plánování aktivit, 

efektivnější podpoře sportovních spolků a celkovému rozvoji sportu ve městě. 

   

Návrh usnesení:  

Komise tělovýchovy a sportu doporučuje radě města přijmout následující usnesení:“ Rada města Žatce 

schvaluje setrvání pana Patrika Koutníka ve funkci člena Komise tělovýchovy a sportu.“ 

HLASOVÁNÍ: PRO: 5, PROTI: 0, ZDRŽEL SE: 2 

 

SK Nohejbal Žatec – žádost o dotaci 

Pořádání Mistrovství České republiky v nohejbalu trojic mužů dne 30. srpna 2025 v Žatci představuje 

mimořádnou příležitost ke zviditelnění města na celostátní sportovní scéně. Akce přinese nejen pozitivní 

mediální obraz, ale také podpoří rozvoj sportu, cestovního ruchu a celkovou propagaci města. 

Organizátorem akce je spolek SK Nohejbal Žatec, z. s., který je dlouhodobě aktivním a důvěryhodným 



subjektem v oblasti sportu ve městě. V rámci mistrovství bude město Žatec zviditelněno formou reklamy 

na plakátech, sociálních sítích, webových stránkách a dalších propagačních materiálech. Účastníci a 

návštěvníci akce budou zároveň seznamováni s atraktivitami a nabídkou města. Je třeba zdůraznit, že SK 

Nohejbal Žatec, z. s., v rámci dotační podpory za rok 2024 vrátil městu přeplatek dotace ve výši cca 38 000 

Kč, čímž prokázal efektivní a odpovědné nakládání s veřejnými prostředky. Vzhledem k tomu, že 

rozhodnutí o přidělení pořádání MČR padlo až 22. února 2025, tedy po uzávěrce příjmu žádostí do 

Dotačního programu na podporu sportu v Žatci pro rok 2025, nebylo možné žádost podat standardní 

cestou. S ohledem na mimořádný význam akce, zajištěné zviditelnění města a dosavadní dobrou zkušenost 

s organizátorem doporučujeme poskytnout dotaci ve výši 50 000 Kč mimo běžný dotační program. 

O tomto bodu nebylo jednáno ani hlasováno. Žádost byla informativně zaslána mailem a hlasovat se 

bude až na dalším jednání komise.  

 

Konec jednání: 19:00hodin. 

 

Ověřil: Dušan Volráb – předseda komise tělovýchovy a sportu 

Zapsal: Ing. Renata Sedláková, tajemnice komise tělovýchovy a sportu 


